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Sv_Lausuntopyyntö HE YO- ja AMK-lain muuttamiseksi 
1. Remissinstans:
Vastaajien määrä: 1 

 

2. Tampere3
Vastaajien määrä: 1 

ja nej ingen åsikt Yhteensä Keskiarvo

Synpunkter 1 0 0 1 1

 
 
 

3. Vilka fördelar skulle fusionen medföra? Finns det några hotbilder i anslutning till en fusion?
Vastaajien määrä: 1 

Utgångspunkten för all högskileverksamhet bör vara att autonoma högskolor vill och kan organisera sin
verksamhet på bästa möjliga sätt utgående från de egna verksamhetsförutsättningarna och så effektivt som
verksamhetsramarna tillåter.
 
Det finns betydligt utrymme, inom ett relativt begränsat geografiskt Tammeforsområde, att samordna
undervisningen och forskningen samt till intern (inom X-universitet) reallokering av utbildningsansvar.
 
En risk kan vara att den professionsinriktade utbildningen och innovationsverksamheten inte ges tillräckligt
utrymme i den nya helheten.

 

4. Understöder ni sättet för genomförande av förslaget (lagen om införande av en lag om ändring
av universitetslagen)?
Vastaajien määrä: 1 

ja nej ingen åsikt Yhteensä Keskiarvo

Synpunkter 1 0 0 1 1

 
 
 

Namn (organisation) Avsändare (person) Telefonnummer E-postadress

Yrkeshögskolan Arcada Ab Jan-Erik Krusberg 050 368 4605 jan-erik.krusberg@arcada.fi



-

-

-

5. Vilka ändringsförslag har ni i fråga om bestämmelserna i och motveringen till lagen om
införande av en lag om ändring av universitetslagen?
Vastaajien määrä: 1 

Ur utbildningens och innovationsverksamhetens synvinkel hade det varit till fördel om också yrkeshögskolan
hade fusionerats som en fullvärdig enhet i helheten.Vår bedömning är att stiftelseformen i detta sammanhang
ger goda förutsättningar för en hållbar utveckling av högskoleverksamheten.

 

6. Undervisningssamarbete
Vastaajien määrä: 1 

ja nej ingen åsikt Yhteensä Keskiarvo

Synpunkter 1 0 0 1 1

 
 
 

7. Vilka fördelar och nackdelar skulle bestämmelsen medföra?
Vastaajien määrä: 1 

Med en dylik lagstiftning och så länge universitets- och yh-lagarna är symmetriska, åstadkomms ökad valfrihet
för studenterna, både direkt och på sikt.  Utbildningssamarbetet ger de enskilda högskolorna betydande
förutsättningar att stärka sina kompetensområden och ökar kvaliteten i utbildningen.
 
Ur helhetsperspektiv ser vi endast fördelar med förslaget. Däremot krävs ordentlig uppföljning och evaluering
av resultaten efter en tidsperiod som motsvarar en utbildningscykel, dvs 2-3 år gällande högre examen och 3-4
år gällande lägre högskoleexamen.

 

8. Vilka ändringsförslag har ni i fråga om utkastet till bestämmelse om undervisningssamarbete
och motiveringen till den?
Vastaajien määrä: 1 

Gällande språkundervisningen kan högskolorna, obegränsat, samordna undervisningen också med utländska
högskolor. Vi kan förstå de tekniska orsakerna till att samma regel inte förslås gälla annan undervisning. I
många fall dock, speciellt gällande de svenskspråkiga högskolorna, skulle det vara en betydande fördel om
samarbetet kunde gälla även nordiska högskolor. Detta skulle främja internationaliseringen på bred front och
mera strukturerat än de nuvarande alternativen fördjupa samarbete med utländska samarbetshögskolor.

 

9. Överflyttning av utbildning
Vastaajien määrä: 1 

ja nej ingen åsikt Yhteensä Keskiarvo

Synpunkter 1 0 0 1 1

 
 
 



-

-

-

-

-

10. Vilka fördelar och nackdelar skulle bestämmelsen medföra?
Vastaajien määrä: 1 

Vår synpunkt är att den föreslagna lösningen är den smidigaste bland de alternativ man kan föreställa sig i
sammanhanget.

 

11. Vilka ändringsförslag har ni i fråga om utkastet till bestämmelse om överflyttning av utbildning
och motiveringen till den?
Vastaajien määrä: 1 

Inga förändringsförslag
 

12. Yrkeshögskolornas förvaltningsspråk
Vastaajien määrä: 1 

ja nej ingen åsikt Yhteensä Keskiarvo

Synpunkter 1 0 0 1 1

 
 
 

13. Vilka fördelar och nackdelar skulle bestämmelsen medföra?
Vastaajien määrä: 1 

De svenskspråkiga högskolorna hanterar i praktiken språkfrågan redan nu. Vardagen går på minst tre språk.
 
Kan  i någon mån göra svenskspråkiga högskolor  attraktivare för finskspråkiga sökanden.

 

14. Vilka ändringsförslag har ni i fråga om utkastet till bestämmelse om yrkeshögskolornas
förvaltningsspråk och motveringen till den?
Vastaajien määrä: 1 

Inga förändringsförslag
 

15. Annat ni vill yttra er om gällande förslaget
Vastaajien määrä: 1 

Vår bedömning är att detta hör till de mera betydande reformerna inom de finländska högskoleväsendet. Det
centrala är att kvaliteten i högskoleundervisningen kan förbättras betydligt och ger möjligheter till att digitalisera
utbildningen i tillräcklig utsträckning.


